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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji. 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

7. Interpelacje. 

8. Zapytania. 

9. Uchwały 
a. Nr XXV/…/13 podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnego o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miłoradz. 
b. Nr XXV/…/13 podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy 

Miłoradz do 2020 roku.” 
c. Nr XXV/…/13 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2014 przez Gminę 

Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
d. Nr XXV/…/13 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2013 (zmiana VII). 

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

11. Wolne wnioski i oświadczenia. 

12. Zakończenie obrad.  
  
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski otworzył XXV Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski powitał przybyłych Radnych, Wójta Gminy, 
Sołtysów, pracowników urzędu oraz gości (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego 
protokołu), na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad – na stan 15 radnych 
udział w posiedzeniu bierze 12 radnych. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski zapytał, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XXV Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy 
wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej XXIV Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z XXIV Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Na obrady przybyła Radna Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska. 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że dnia 15 sierpnia 
uczestniczył w festynie parafialnym, który był zorganizowany w Kończewicach. 
W dniach 26 – 28 sierpnia brał udział w szkoleniu zorganizowanym dla przewodniczących rad Gmin i 
powiatów. Uzyskane informacje będą sukcesywnie wdrażane w pracy Rady Gminy Miłoradz. 
Ponadto 8 września uczestniczył w powiatowych dożynkach w Lichnowach, a 14 września w gminnych 
dożynkach w Pogorzałej Wsi. Poinformował, że podczas powiatowych dożynek w konkursie wieńców 
dożynkowych, wieniec Gminy Miłoradz zajął 3 miejsce (został wykonany przez mieszkańców sołectwa 
Bystrze). 
Poinformował, że spotkał się z osobami, które ucierpiały w wyniku pożaru budynku mieszkalnego. Na 
spotkaniu omówiono sposób pomocy. Ponadto podziękował wszystkim, którzy zgłosili chęć pomocy 
poszkodowanym. 
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Stwierdził, że należy znaleźć rozwiązanie w sprawie imprez organizowanych w świetlicach wiejskich, gdzie 
właścicielem obiektu jest gmina i osoby prywatne. Taka sytuacja dotyczy dwóch sołectw Pogorzałej Wsi i 
Starej Kościelnicy. 
Ponadto uczestniczy w rozmowach z mieszkańcami gminy, głównym tematem jest metody naliczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty. Mieszkańcy wyrażają 
niezadowolenie z wysokości opłaty. 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej działalności i realizacji zadań w okresie 
między sesjami. 
Poinformował, że dnia 20 sierpnia Społeczna Rada Zatrudnienia przesunęła środki finansowe na 
zakładanie działalności gospodarczej. Wobec powyższego zmniejszeniu uległy wydatki na prace w ramach 
prac interwencyjnych. 
Dnia 26 sierpnia odbył się egzamin na stopień nauczyciela mianowanego. W egzaminie brało udział trzech 
nauczycieli, którzy pozytywnie zdali egzamin na stopień nauczyciela mianowanego. 
Dnia 29 sierpnia zostało podpisane z Marszałkiem Województwa Pomorskiego porozumienie w sprawie 
zapłaty za wykonanie zadania – kanalizacja Bystrza. Dokumentacja tego zadania została sprawdzona i 
skierowana do końcowego rozliczenia przez pracowników Urzędu Marszałkowskiego. 
Dnia 30 sierpnia uczestniczył w festynie parafialnym zorganizowanym w Miłoradzu. 
Dnia 12 września odbyło się spotkanie Zarządu Lokalnej Grupy Działania Spichlerz Żuławski na którym 
ustalono nowe zasady wydatkowania środków finansowych. Najwięcej środków finansowych zostanie 
skierowanych na działania związane z ochroną zabytków, dziedzictwa kulturowego. 
Podziękował Radnej Pani Sylwii Witek za zaangażowanie i organizację dożynek gminnych, które odbyły się 
w Pogorzałej Wsi. 
Dnia 20 września w Episkopacie w Warszawie odbyło się uroczyste wręczenie nagród w konkursie 
proboszcza roku. Ks. Sławomir Małkowski w tym konkursie zajął 5 miejsce. 
Ponadto w tym dniu w Starostwie Powiatowym w Malborku ustalono plan remontów dróg na najbliższy 
rok. Planowany do remontu jest odcinek drogi powiatowej Mątowy Małe – Mątowy Wielkie (wzdłuż wału 
wiślanego) w ramach „schetynówki”. Wobec powyższego Starostwo Powiatowe wystąpiło o 
dofinansowanie w wysokości 400 tys. zł. 
Zgodnie z zapisami ustawy antykorupcyjnej złożył oświadczenie, że dnia 7 września 2013 r. syn Damian 
wstąpił w związek małżeński z pracownicą Urzędu Gminy Miłoradz. 
Ad. 7 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że w porządku obrad na 
dzisiejszą sesję interpelacje i zapytania są zapisane w odrębnych punktach. Stwierdził, że interpelacje 
składają tylko radni i ma ona dotyczyć istotnych spraw dla funkcjonowania gminy. 
Radny Pan Arkadiusz Skorek złożył interpelację, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Ad. 8 
Radny Pan Tomasz Żuchowski poinformował, że na drodze w kierunku wału został wysypany gruz, który 
nie jest rozgarnięty. Poprosił o rozgarnięcie tego gruzu na drodze gminnej. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski stwierdził, że ma zastrzeżenia do pracy 
pracowników interwencyjnych. Wg niego pracują oni ok. 4 godz. dziennie i stwierdził, że jest 
niewystarczający nadzór nad ich pracą. 
Ponadto poinformował, że zakład odbierający odpady komunalne nie będzie jeździł drogą na wysokości 
lasu gdyż jest ona zbyt dziurawa. Poprosił podjęcie działań w celu likwidacji dziur. 
Radny Pan Wiesław Mitlewski potwierdził zły stan drogi wskazanej przez sołtysa sołectwa Mątowy Małe 
Pana Stanisława Sadowskiego. 
Radny Pan Andrzej Rogoziński poprosił o informację w sprawie utworzenia placów zabaw na terenie 
Mątw Małych i Mątw Wielkich. 
Sołtys sołectwa Stara Wisła Pani Renata Wiącek stwierdziła, że w sołectwie działki, które są zarośnięte 
chwastami, a właściciele otrzymali stosowne pisma w sprawie ich okoszenia do dnia dzisiejszego żadnych 
prac nie wykonali. Poprosiła o interwencję w tej sprawie. 
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Ad. 9 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poprosił Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Panią Sylwię Grabowską o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała projekt 
uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnego o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Miłoradz. 
Projekt chwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXV/204/2013 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2013 roku w sprawie regulaminu 
udzielania pomocy materialnego o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Miłoradz do 2020 roku”. 
Projekt chwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Radny Pan Arkadiusz Skorek złożył wniosek o dopisanie w § 2 skład komisji ds. opracowania „Strategii 
Rozwoju Gminy Miłoradz do 2020 roku” radnych Pana Ryszarda Bolek i Tomasza Żuchowskiego. Ww. 
osoby zostały wybrane na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Zmiana zapisu w § 2 w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXV/205/2013 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2013 roku w sprawie przystąpienia 
do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Miłoradz do 2020 roku” w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2014 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu 
Malborskiego. 
Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXV/206/2013 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2013 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w roku 2014 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2013 (zmiana VII). 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się plan wydatków bieżących 
o kwotę 3.000zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji dotyczącej koncepcji sieci wodociągowej w 
Gminie Miłoradz. 
DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD INNYCH JEDNOSTEK NIEPOSIADAJĄCYCH 
OSOBOWOŚCI PRAWNEJ ORAZ WYDATKI ZWIĄZANE Z ICH POBOREM 
W rozdziale 75616 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, 
podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych zwiększa się 
plan dochodów bieżących o kwotę 25.635zł z tytułu wpływów podatku od czynności cywilnoprawnych. 
RÓŻNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75807 – Część wyrównawcza subwencji ogólnej dla gmin zmniejsza się plan dochodów 
bieżących o kwotę 1.928zł z tytułu subwencji ogólnej. 
W rozdziale 75814 – Różne rozliczenia finansowe zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 7.020zł i 
plan dochodów majątkowych o kwotę 9.096zł z tytułu rozliczenia funduszu sołeckiego za rok 2012. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – W Szkole Podstawowej w Miłoradzu zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 
1.500zł z przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej. W Szkole Podstawowej w Kończewicach zwiększa 
się plan dochodów bieżących o kwotę 3.062zł z tytułu różnych dochodów, jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków bieżących o w/w kwotę z przeznaczeniem na zakup opału do szkoły. 



PROTOKÓŁ XXV SESJI RADY GMINY MIŁORADZ                                                                                                                 

24 września 2013 r. 

 

 5 

W rozdziale 80104 – w Przedszkolu zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 10.000zł, w tym: 
6.500zł na pokrycie kosztów dotacji dla przedszkoli, do których uczęszczają dzieci z naszej gminy i kwota 
3.500zł na wynagrodzenia dla nauczycieli w przedszkolu w Miłoradzu. 
W rozdziale 80148 – w Stołówce szkolnej i przedszkolnej zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 
1.600zł na zakup energii elektrycznej. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 15.700zł 
z przeznaczeniem na opłacenie pobytu podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej. 
W rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 4.023zł z 
przeznaczeniem na opłacenie podopiecznych w schronisku dla bezdomnych. 
EDUKACYJAN OPIEKA WYCHOWAWCZA 
W rozdziale 85401 w Świetlicy szkolnej w Miłoradzu zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 
3.500zł. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90095 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 2.500zł, w 
tym: 1.500zł środki otrzymane z Firmy Ubezpieczeniowej na wykonanie monitoringu i kwotą w wysokości 
1.000zł otrzymana z Powiatu Malborskiego na zakup drzewek za makulaturę, jednocześnie zwiększa się 
plan wydatków bieżących o kwotę 7.000zł, w tym: 1.000zł na zakup drzewek za makulaturę i kwota 
6.000zł na wykonanie monitoringu przy Orliku i placu rekreacyjnym w Miłoradzu. 
KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zwiększa się plan wydatków bieżących o 
kwotę 3.000zł z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji robót konserwatorskich budynku w 
Gnojewie. 
Radny Pan Ryszard Bolek poinformował, że Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXV/207/2013 Rady Gminy Miłoradz z dnia 12 sierpnia 2013 roku w sprawie zmian w 
budżecie na rok 2013 (zmiana VII) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Ad. 10 
Odpowiedzi na interpelacje 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że odpowiedź na interpelację może zostać udzielona ustnie. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił inspektora ds. budownictwa Pana Jerzego Balik o udzielenie 
odpowiedzi. 
Inspektor ds. budownictwa Pan Jerzy Balik poinformował, że w bieżącym roku zakupiono masę asfaltową 
do klejenia dziur w nawierzchni na zimno w ilości jednej tony. Ta ilość jest niewystarczająca aby 
zlikwidować ubytki w drodze gminnej na odcinku Gnojewo – Kończewice. Obecnie brak jest środków 
finansowych do zakupu kolejnej ilości asfaltu. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, w tej sprawie, że likwidacja ubytków w drodze metodą 
klejenia na zimno jest nietrwała, gdyż tą drogą poruszają się pojazdy wysoko tonowe.  
Ad. 11 
Odpowiedzi na zapytania 
Inspektor ds. budownictwa Pan Jerzy Balik poinformował, że gruz, który został wysypany na drodze 
gminnej w kierunku wału w Bystrzu zostanie rozgarnięty w przyszłym tygodniu. Prace zostały uzgodnione 
z Panem Stanisławem Brzezińskim, który zobowiązał się je wykonać nieodpłatnie. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, że zatrudnione osoby w gminie są pracownikami robót 
publicznych, których wynagrodzenia w całości pokrywa Urząd Pracy. Te prace są skierowane do osób o 
długoletnim bezrobociu. Ponadto ich wynagrodzenia są w części zajęte z tytułu zaległości płatniczych. 
Wyraził opinię, że ciężko jest znaleźć sumienne osoby do pracy. Pan Bartosz Gucwa nadzoruje ich pracę 
ale ma także inne obowiązki i niemożliwe jest aby przez 8 godzin był razem z nimi. Poprosił zebranych o 
wskazanie kandydatur do prac w ramach robót publicznych. 
W temacie drogi wzdłuż wału w Mątowach Małych stwierdził, że właścicielem drogi jest powiat i od kilku 
lat gmina zwraca się pisemnie o wykonanie remontu. Poinformował, że do właściciela zostanie wysłane 
kolejne pismo w tej sprawie. 
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W sprawie powstania placów zabaw w Mątowach Małych i Mątowach Wielkich poinformował, że 
dokumenty w programie Leader nie zostały jeszcze zweryfikowane przez Urząd Marszałkowski i 
podpisanie umowy na realizację zadania oddala się. 
W temacie braku reakcji ze strony właścicieli działek, które nie zostały okoszone informacja zostanie 
sprawdzona i zostanie wszczęta procedura postępowania administracyjnego.  
Ad. 12 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że udzielona odpowiedź na jego interpelację jest 
niezadowalająca. Poprosił aby zaplanować usunięcie ubytków w drodze wiosną przyszłego roku. 
Ponadto poprosił o informację czy konieczne jest instalowanie monitoringu na Orliku i terenie 
rekreacyjnym oraz czy instalacja monitoringu nie podniesie wartości inwestycji. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, że na założenie monitoringu dostaliśmy środki finansowe 
z zewnątrz i to zadanie nie jest związane z inwestycją budowy terenu rekreacyjnego. Ponadto 
poinformował, że montaż monitoringu będzie miał wpływ na utrzymanie bezpieczeństwa na tym terenie 
na co wskazuje doświadczenie funkcjonującego monitoringu np. w centrum Miłoradza. 
Sołtys sołectwa Gnojewo Pani Małgorzata Bogut poinformował, że po drodze gminnej Gnojewo – 
Kończewice jeździ autobus szkolny i mając na uwadze bezpieczeństwo dzieci należy drogę naprawić. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że wpłynęło pismo od 
proboszcza z Kończewic (stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) w sprawie dofinansowania 
inwestycji w wysokości 100 tys. zł na remont dachu.  
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, że jest w trudnej sytuacji aby komentować pismo od 
proboszcza z Kończewic. Poinformował, że na terenie gminy jest sześć parafii i każda wykonuje prace 
remontowe ale żadna nie zwracała się do gminy o tak wysoką pomoc. Obecnie proboszcz z Miłoradza 
wykonuje remont kościoła w Mątowach Wielkich i wartość prac jest wyższa niż w kościele w 
Kończewicach, a o dofinansowanie ze strony gminy nie wystąpił. Stwierdził, że zadaniem wójta jest 
zaspakajanie podstawowych potrzeb mieszkańców np. wodociągi, kanalizacja, drogi, oświata itp. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że pismo zostanie 
skierowane do Komisji Finansowej RG, która ten problem przedyskutuje i do tematu powróci się na 
najbliższym wspólnym posiedzeniu komisji stałych RG. 
Radny Pan Ryszard Bolek poprosił zebranych o udzielenie pomocy osobom, których dom spłonął.  
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Miłoradzu 
współpracuje z osobami, których dobytek uległ spaleniu. Mieszkanie dla tych osób zostało zabezpieczone, 
za które częściowo płaci GOPS. Żadnych prac obecnie nie można podjąć gdyż brak jest informacji z Policji o 
przyczynach pożaru, a także wyceny ubezpieczyciela.  
Ponadto poprosił o pobranie ulotek o zbiórce przedmiotów wielkogabarytowych np. pralki, wersalki, która 
zostanie przeprowadzona 19 października. 
Radna Pani Sylwia Witek poinformowała, że w najbliższą niedzielę zostanie przeprowadzona zbiórka 
pieniędzy w kościele w Pogorzałej Wsi dla osób, które zostały poszkodowane w wyniku pożaru. 
Ad. 13 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski podziękował obecnym za udział w 
obradach i ogłosił zakończenie obrad XXV Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
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